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Aktuální oprAvy A investice ve městě A místních částech
Letošní příznivé počasí dovolilo začít 
s  plánovanými opravami a  investice-
mi ve městě dříve. Zde je výčet někte-
rých akcí:
V současné době probíhá oprava hřbi-
tovní zdi, kde jsou hotové zednické 
práce a  chybí osadit železné oploce-
ní. Před dokončením je zpřístupnění 
půdních prostor v  kostele sv. Ducha 
pomocí dřevěných schodů a  lávek. 
I  tento rok proběhne další etapa re-
staurování vitrážových oken.
Dále se provádí rekonstrukce elekt-
roinstalace v  klubovně ve Vlastkovci 
a oprava chodníků v ul. Lebeděvova. 

V  květnu začne první etapa rekon-
strukce městského úřadu, kdy se zre-
konstruuje celé přízemí. V  příštím 
roce se bude pokračovat prvním pat-
rem. V měsíci červnu proběhne kom-
pletní rekonstrukce místní komuni-
kace v ul. J. Fučíka.
O  prázdninách je plánována oprava 
fasády na budově mateřské školy po-
ničené krupobitím v  roce 2020. Na 
podzim proběhne rekonstrukce dosa-
zovací nádrže na ČOV ve Slavonicích.
V  případě získání dotací se v  tomto 
roce počítá s  opravou fasády kap-
le v  Mutišově, kamenného křížku ve 

Stálkově a restaurování sousoší Kalva-
rie ve Vlastkovci.
Pracujeme na dalších nezbytných 
krocích k  stavbě ČOV Vlastkovec 
a  odbahnění biologických zádržných 
rybníčků ČOV Mutišov.
Z důvodu zrušeného výběrového říze-
ní na dodavatele proběhne plánovaná 
oprava mostku na cyklostezce v pod-
zimních měsících mimo hlavní turis-
tickou sezonu. O dalších plánovaných 
projektech vás budeme informovat, 
v případě dotazů vás rádi uvítáme na 
radnici.

Hynek Blažek, starosta města

Zeleň ve slAvonicích
Dne 26. 3. 2024 došlo ve Slavonicích na 
náměstí Míru k výměně hlohů za aká-
ty. Tato změna byla pečlivě promyšlena 
a  konzultována s  Agenturou ochrany 
přírody a  krajiny a  renomovanou fir-
mou Flor Art, která se již dříve podí-
lela na obnově zeleně ve Slavonicích. 
Stromy byly vyměněny kvůli špatnému 

zdravotnímu stavu hlohů (Crataegus 
laevigata). Hlohy byly  vysazeny v roce 
2022 jako součást rozsáhlejšího dotač-
ního projektu obnovy zeleně ve Slavo-
nicích. Hlohy původně nahradily již 
dosluhující a zdravotně neprospívající 
sakury, které se jako dřeviny nedají ro-
zumně prořezávat a upravovat v růstu 

tak, aby neškodily fasádám památkově 
chráněných domů. 
Ačkoliv město provádělo soustav-
ně všechny důležité potřebné úkony 
k  zdravému růstu hlohů, po výsadbě 
došlo  nečekaně k poměrně rychlé de-
vastaci těchto stromků. Laboratorně 

pokračování na další straně
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byla následně potvrzena bakteriál-
ní choroba spála růžovitých a  hlohy 
i přes provedená doporučená pěsteb-
ně technologická opatření  neprospí-
valy a  jejich stav se postupně zhor-
šoval. Aby byla zachována estetika 
náměstí a zároveň byla zajištěna dlou-
hodobá zdravá vegetace, rozhodli se 
zástupci města ve spolupráci s odbor-
níky provést tuto výměnu. Proto po 
předběžné konzultaci s  Agenturou 
ochrany přírody a  krajiny jsme roz-
hodli, že se hlohy odstraní a nahradí 
akátem kulovitým (Robinia pseudoa-
ccacia „Umbraculifera“). 

Akát kulovitý je vhodnou alternativou 
k  hlohům z  důvodu jeho odolnosti 
vůči spále růžovitých a méně nároč-
né péči. Vzrůstem i objemem kmene 
odpovídají akáty velikosti původních 
hlohů. Jde o atraktivní kultivar s ob-
časným květem, který velmi dobře 
snáší řez, má rád teplo a  je zároveň 
odolný vůči proměnlivému městské-
mu klimatu. Proto se jeví do místních 
podmínek v dané ploše vhodný. Péče 
o nové stromky bude pravidelně mo-
nitorována, aby se zabezpečil jejich 
optimální růst a vývoj. Výměna hlohů 
za akáty je jedním z  kroků, kterými 

město Slavonice usiluje o  udržitelný 
a  estetický rozvoj veřejných prostor. 
Díky spolupráci s  odborníky a  peč-
livému plánování mohou obyvatelé 
očekávat krásnější a  zdravější zelené 
prostory, které budou sloužit všem 
obyvatelům města i  jeho návštěvní-
kům. Děkujeme nejširší veřejnosti za 
pochopení při dořešení této situace. 
Zeleň ve Slavonicích je nedílnou sou-
částí městské krajiny a  její ochrana 
a udržitelnost má pro místní obyvate-
le i návštěvníky zvláštní význam. 

Hynek Blažek, starosta města

slAvonice mAjí svoji novou viZuální identitu
Vizuální identita slouží k  jednotné 
komunikaci města, a to díky jasnému 
odlišení od ostatních měst a  obcí. 
Stejné logo používané ve všech ma-
teriálech a na všech akcích pomůže 
Slavonicím zůstat v paměti lidí. Logo 
a  jednotný vizuální styl ukazují, že 
město dbá na detaily a pečlivě přistu-
puje k tomu, jak se prezentuje nave-
nek. Pro Slavonice, město s bohatou 
historií a kulturou, je důležité, aby se 
prezentovalo jednotně a profesionál-
ně. Taková prezentace může pomoci 
přilákat návštěvníky, kteří chtějí ob-
jevovat unikátní místa. Konzistentní 
vizuální identita také napomáhá vy-

tváření silného obrazu města, který je 
důležitý pro marketing a propagaci. 
S  jasným logem a  vizuálním stylem 
jsou Slavonice lépe připraveny uká-
zat světu, co mají k nabídnutí, a zá-
roveň udržet pocit společné identity 
mezi obyvateli.

ní. Je kladen důraz na oblouk a výraz 
diamantové klenby. Základním fon-
tem je písmo BioRhyme. Jde o patko-
vý font působící společně s logem více 
tradičněji, kdy díky přesným křivkám 
promlouvá současným vizuálním ja-
zykem. Právě patky a podobné křivky 
lze najít například v  detailech histo-
rické architektury. V samotném logu, 
které je přesně geometricky sestave-
no, se propojují prvky podloubí, klen-
by, věžiček a sgrafit.
Samozřejmě i nadále zůstává k užití 
také znak, který je oficiálním symbo-
lem.

Karel Macků, tajemník města

Nové logo je inspirováno geometrií 
a  historickou architekturou, která se 
nachází v centru Slavonic. Geometrií 
se dále odkazuje na renesanci a umě-

setkání předstAvitelů městA s podnikAteli
Ve čtvrtek 21.  3.  2024 se v  malém 
sále kulturního klubu uskutečnilo 
setkání představitelů města s  míst-
ními podnikateli. V  úvodu setkání 
starosta podnikatele přivítal a v ně-
kolika větách shrnul dění ve městě 
a  na radnici. Poté zástupci města 
vedli diskuse s  podnikateli o  jejich 
obavách a  výzvách. Velké poděko-
vání patří všem, kdo si našli v našem 
hektickém světě čas přijít a zúčastnit 
se těchto rozhovorů. Mezi účastníky 
byli jak samostatně výdělečně činné 
osoby, tak i vlastníci větších podniků 
se zaměstnanci. Město si těchto lidí 

nesmírně váží, neboť hrají klíčovou 
roli v  poskytování služeb a  udržo-
vání pracovních míst, což přispívá 

k tomu, že je život ve Slavonicích pl-
nohodnotný. 

Věra Fialová, místostarostka města
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setkání rAdy městA slAvonice se sportovci slAvonic
 Dne 8.  4.  2024 od 18.00 hod. pro-
běhlo v malém sále kulturního domu 
setkání sportovců Slavonic, kde se 
potkalo mnoho lidí provozujících 
různé druhy sportů se zástupci města 
Slavonice. 
Toto setkání zahájil předseda Spor-
tovní komise pan Mgr. Jiří Hrouda, 
který ve své krátké úvodní řeči při-
vítal všechny přítomné a vysvětlil, že 
je potřebné se takto společně jednou 
za dva roky sejít a připomenout si, že 
i ve Slavonicích se sport dělá na kva-
litní úrovni a  někteří sportovci do-
sahují velmi dobrých výsledků i  na 
úrovni republikové, evropské i  svě-
tové. 
Starosta města pan Ing. Hynek Bla-
žek všem poděkoval za kvalitní re-
prezentaci našeho města a  vyzdvihl 
rozmanitost a  různorodost všech 
sportů, které slavoničtí občané pro-
vozují nejen ve sportovních spolcích 
a sdruženích Slavonic, ale i mimo ně.
 Na tomto setkání se tedy z padesáti 
pozvaných sešly všechny generace od 
šestiletých žákyň až po sedmdesátile-
té sportovce, kteří ještě v roli trenérů 
nebo alespoň poradců předávají své 
zkušenosti úspěšným slavonickým 
kuželkářům, fotbalistům, nebo flor-
balistům. Došlo i na představení ne-
tradičního sportu wakeboardingu, ve 
kterém je Karolína Kuncová několi-
kanásobná mistryně republiky a na-
víc mistryní republiky starších žákyň 
v  kuželkách za Centropen Dačice. 
Byly zde i zástupkyně mažoretek DM 
studio Dačice Nely Křížková, Laura 
Petriková a Vendula Kofroňová, (ne-
přítomné Patricie Kryzanová, Teodo-
ra Kryzanová, Tereza Juráková, Mal-
vína Trojanová, Anička Svobodová), 
které mají medaile z  republikových 
soutěží a některé i prvenství z mist-
rovství republiky. Biatlonisté BK Sta-
ré Město p. L., za které se mohl do-
stavit jen Jáchym Kaplan, patří svými 
výbornými výsledky též k republiko-
vé, evropské a světové úrovni. Jsou to 
Veronika Novotná, Aneta Novotná, 

Adéla Němcová a  Lenka Bártová. 
Přítomna byla i Pavlína Matoušková, 
bronzová medailistka z  mistrovství 
republiky žákyň v kuželkách. Je tře-
ba zmínit i odchovance slavonického 
fotbalu Milana Trávníčka, hráče FK 
Třebětice krajského přeboru a  také 
Adama Licehamra, hráče divizního 
FK Jindřichův Hradec. 
Při tomto setkání došlo na jedno 
malé příjemné překvapení, které slí-
bil ve své úvodní řeči pan Mgr. Jiří 
Hrouda, a  to na ocenění dlouho-
letých sportovců, reprezentujících 
úspěšně Slavonice. Příjemné povin-
nosti ocenit paní Jindřišku Kovářo-
vou a pány Jiřího Svobodu st., Josefa 
Holzäpfla st. a  Jindřicha Švrčka se 
zhostil starosta města pan Ing. Hy-
nek Blažek a předseda TJ Sokol Sla-
vonice pan Ing. Jiří Pšenčík. 
Po krátké občerstvovací přestávce 
(občerstvení zajistilo město Slavo-
nice a  zejména se ho ujala paní Bc. 
Ivana Čaloudová, Dis.), představili 
jednotliví vedoucí „své“ sportovní 
oddíly, a tak jsme se dozvěděli o fot-

bale, kuželkách, střeleckém klubu, 
florbalu, biatlonu, sportu pro všech-
ny, mažoretkách, wakeboardingu 
něco bližšího, zejména jakých úspě-
chů dosáhli jednotliví sportovci, či 
mužstva. Je škoda, že nepřišli i  zá-
stupci dalších sportovních činností, 
které se ve Slavonicích provozují, 
jako je cvičení pilates, odbíjená, tenis 
a hasičský sport. Předseda TJ Sokolu 
Slavonice pan Ing. Jiří Pšenčík vy-
slovil přání, aby Slavonice usilovaly 
o výstavbu sportovní haly, která neu-
stále chybí. Pak se již rozběhla volná 
diskuse ke všem možným sportov-
ním tématům ve Slavonicích. 
Na úplný závěr dovolte, abych podě-
koval všem sportovcům, trenérům, 
cvičitelům, rodičům a  funkcioná-
řům za jejich kvalitní reprezentaci 
našeho města. Poděkování patří také 
vedení města, že takové setkání pod-
poruje a organizuje, neboť teprve zde 
uslyšíte, kolik práce jednotliví spor-
tovci ze Slavonic odvádí. 

 Za Sportovní komisi 
Radim Jindrák
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holidAy World A region World 2024
Další z veletrhů cestovního ruchu, kde se město Slavoni-
ce prezentovalo, byl Holiday World a Region World 2024 
v  Praze, který se uskutečnil ve dnech 15.–17.  3.  2024. 
Tento veletrh je spojen ještě s veletrhem For Caravan. Na 
výstavní ploše zhruba 9400 mě vystavovalo celkem 302 
vystavovatelů z 24 zemí světa a během 3 dnů jej navští-
vilo 26 815 návštěvníků. Město se prezentovalo v expo-
zici Destinačního managementu Česká Kanada a kromě 
souhrnných informací o turistické oblasti dostali mimo 
jiné návštěvníci souhrnné informace o městě, ubytování 
a kulturních akcích. Co se týká Slavonic, nejvíce poptáva-
né bylo podzemí, hotel Besídka a Slavonice Fest. Ke vše-
mu návštěvníci samozřejmě dostali informace. Jako na 
všech veletrzích v republice byla mezi návštěvníky stále 
ještě velmi početná skupina mužů, kteří ve Slavonicích 
či přilehlém okolí trávili základní vojenskou službu jako 
pohraničníci. Rádi se čas od času vrací, dříve se svými 
dětmi, dnes už s vnoučaty, popřípadě sami na společné 
srazy. Návštěvníci veletrhu byli velmi milí a měli o oblast 
skutečný zájem. Vzhledem k tomu, že chyběla expozice 
Jihočeského kraje, pracovnice v  expozici podávaly in-
formace i o dalších turistických oblastech v kraji a nejen 
o  těch v  jižních Čechách. Velmi poptávanou destinací 
byla i Vysočina, která také expozici na veletrhu neměla, 
a tak byly u České Kanady podávány i informace o Tel-

či, Jemnici, Třebíči…Vlastně to není nic až tak divného, 
takhle by měla fungovat infocentra. Slavonické tak fun-
guje a ta ostatní v České Kanadě také.

 Věra Fialová, místostarostka města

inFormAce Ze ZAsedání rAdy městA slAvonice
Výpis unesení ze 43. zasedání Rady města slavonice ze dne 20.3.2024

Výpis unesení ze 44. zasedání Rady města slavonice ze dne 3.4.2024

•	 Rada města schválila uzavření da-
rovací smlouvy mezi Sdružením po-
hraničních obcí a měst okresu Jindři-
chův Hradec a městem Slavonice na 
informační systém – 1 kus a uzamy-
katelný kolostav – soubor 3 kusy.

•	 Rada města doporučila zastupi-
telstvu města vyhlásit možnost před-
kládat požadavky na změnu územní-
ho plánu v termínu do 30. 11. 2024.
•	 Rada města schválila pronájem 
pozemku p.č. st. 75/3 v  k.ú. Maříž 
o  ploše 323 m2 společnosti FREDI 
s.r.o, za nájemné ve výši návrh 10 Kč/
m2/rok dle směrnice se započtením 
inflace za předchozí rok.
•	 Rada města nesouhlasila s umís-
těním automatu na horké nápoje 

•	 Rada města vzala na vědomí zá-
měry Základní školy Slavonice pro 
rok 2024.
•	 Rada města vzala na vědomí zá-
měry Mateřské školy Slavonice pro 
rok 2024.

•	 Rada města schválila uzavření 
Dohody o náhradě za přičlenění ho-
nebních pozemků k  honitbám uza-
vřenou mezi Lesy České republiky, 
s.p., a městem Slavonice.

v  prostoru průjezdu Informačního 
centra ve Slavonicích.
•	 Rada města schválila uzavření 
nájemní smlouvy na pronájem neby-
tového prostoru č. 3 v budově zdra-
votního střediska ve Slavonicích, 
za účelem provozování ateliéru od 
1. 4. 2024 na dobu neurčitou, za cenu 
75 Kč/m2/měsíc.
•	 Rada města zrušila výběrové ří-
zení na dodavatele stavebních prací 
k akci „Oprava mostku na cyklostez-

ce Slavonice“ vyhlášené usnesením 
č. 594/40/2024/RM ze dne 7. 2. 2024.
•	 Rada města schválila Smlouvu 
o  spolupráci při pořádání Slavoni-
ce Festu 2024 uzavřenou mezi měs-
tem Slavonice a společností Filmová 
a televizní společnost Total HelpArt 
T.H.A., s.r.o.
•	 Uvedený výpis usnesení je pouze 
částečný. Kompletní výpisy usnesení 
najdete na webových stránkách města.

Karel Macků, tajemník MěÚ
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konec 2. světové války v kronice slAvonic

V dubnu 1945 bylo již každému jas-
no, že konec války může nastati ka-
ždou chvíli, a  proto místní Čechové 
nezůstali nepřipraveni. (Obsazením 
pohraničí německými vojsky v  říjnu 
1938 a  jeho přivtělením k  německé 
říši zanikl podíl české menšiny úplně. 
Většina českého obyvatelstva, která 
zde byla služebně zaměstnána, se vy-
stěhovala a s nimi se vystěhovala i část 
německých sociálních demokratů. 

Zůstali zde jen rodiny, které měly tr-
valou existenci a domky v počtu 19, 
kromě některých jednotlivců, kteří 
během okupace a  celé světové války 
sem byli na práce přikázáni nebo i do 
práce sem dojížděli.)
Dne 5. května 1945 byla tajně ustave-
na zatímní rada revolučního národ-
ního výboru. Rada se usnesla na pří-
pravách k uvítání Rudé armády a ku 
převzetí správy města.
Dne 9. května 1945 v 9:30 hod. žádá 
německou správu města a  starostu 
Harzhausera o předání města do jeho 
moci.
Současně dochází telefonická zprá-
va z Dačic, že Rudá armáda vyrazila 
z města.
Německé obyvatelstvo vyvěšuje vlaj-
ky bílé, Čechové vlajky čsl.
Kolem 10. hodiny ranní odchází po-
slední německá vojska.
Zajištěny a  převzaty byly pošta, ná-
draží i ostatní úřady a četnická stani-
ce. Ku pomoci přibráni byli francouz-
ští zajatci, kteří ochotně nabídli své 
služby.
Ve 13 hodin dorazilo čelo kolony 
Rudé armády směrem od Dačic, 
k  hranicím města a  byla krátce uví-

NEZAPOMEŇTE SI
DO ZAČÁTKU KVĚTNA 2024
NAVÝŠIT NASTAVENÝ LIMIT 

Platíte daň z nemovitých věcí
prostřednictvím SIPO České pošty?

Daň z nemovitých věcí se na rok 2024 zvyšuje průměrně o 80 %.

Proč?

V případě nedostatečného limitu SIPO nedojde k úhradě
daně z nemovitých věcí a vznikne zbytečně nedoplatek na dani.

Co když limit nezvýším?

Doporučujeme zkontrolovat u své banky limit pro platbu SIPO
a případně jej navýšit alespoň o 80 %.

Co dělat?

Kde najdu více informací?
Informace ohledně placení daně prostřednictvím SIPO

naleznete na www.financnisprava.cz/sipo.

tána členy revoluční rady. Část Rudé 
armády zůstala ve městě posádkou 
a zůstalo zde i divisní velitelství.
Ve 14, hodin svolána byla schůze Če-
chů, kteří v počtu 25 zvolili „revoluční 
výbor“. Předsedou zvolen A. Taufer.
Dne 12.  5. zřízena četnická stanice 
v  domě č. 304. Velitelem byl usta-
noven stržm. R. Prosecký, který měl 
zpočátku k ruce 1 strážmistra.
Dne 14. 5. Nastoupila finanční stráž.
18. 5. Uzavřena státní hranice.
16. 5. Nastupuje komisař města J. Au-
gustin z Dačic, který byl okresním ná-
rodním výborem ustanoven k usměr-
nění činnosti zdejšího rev. výboru.
22. 5. Zprošťuje komisař předsedu re-
vol. výboru A. Taufera funkce a jme-
nuje B. Vácu.
24. 5. Přijíždí z Dačic první vlak.
26. 5. Jsou poslední váleční uprchlíci 
evakuováni.
Celkový stav a proměny ve městě vy-
žadovaly u všech funkcionářů nadlid-
ského vypětí sil. V přeplněném městě 
bylo v hotelu Alfa na Masarykově ná-
městí divisní velitelství Rudé armády 
(generál Pramětkin), v  domě č. 24 
městské vojenské velitelství RA (ma-

pokračování na další straně



slavonické novinky

6

co jsme v roce 2023 udělAli pro životní prostředí?
Díky obyvatelům se naše město Sla-
vonice může za rok 2023 pochlubit 
výsledky sběru vysloužilého elektro-
zařízení předaného ke zpětnému od-
běru společnosti Elektrowin o celko-
vé hmotnosti 10,63 t. Každý obyvatel 
tak odevzdal průměrně 4,73 kg spo-
třebičů. Ušetřili jsme tak spotřebu 
elektřiny a  snížili produkci sklení-
kových plynů. Nespotřebovali jsme 
ropu, železnou rudu, měď a  hliník, 
které jsou potřebné pro průmyslo-
vou výrobu. Nahradili jsme je právě 
recyklací odevzdaných spotřebičů.
Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje 
Osvědčení o  podílu na zlepšení ži-
votního prostředí, které na základě 
dosažených výsledků vystavil kolek-
tivní systém pro sběr a recyklaci vy-
sloužilých spotřebičů Elektrowin.
Vyplývá z  něj, že díky našim od-
povědným obyvatelům došlo za 
rok 2023 k  úspoře produkce CO2 
o 119,84 tun. Tipnete si, kolik smrků 
pohltí stejné množství CO2? 47 ks!

Také nebylo nutné vytěžit a  spotře-
bovat 6 233,94 litrů ropy. Představte 
si, že z  tohoto množství se pokryje 
spotřeba pohonných hmot auta např. 
na cestu z Prahy do Brna po dálnici 
D1, a to 234 krát!

 

 

MĚSTO SLAVONICE
2023 10 630

119,84

6 233,94

64 173,47

47

234

64 174

6 160,57

253

212,78

37 828

257,51

17 168

26.03.2024

Došlo také k úspoře 64 173,47 kWh 
energie. Asi stejné množství, jako 
kdybychom spustili cyklus myčky 
nádobí 64 174 krát.
Z odevzdaného množství spotřebičů 
se podařilo vrátit do výroby 6 160,57 
kg železa. Takové množství recyklo-
vaného železa je možné použít pro 
výrobu 253 ks nových praček, aniž 
by bylo nutné těžit železnou rudu.
Recyklací vysbíraných spotřebičů se 
také podařilo získat 212,78 kg mědi, 
což stačí pro ražbu 37828 1€ mincí, 
nebo 257,51 kg hliníku, který by sta-
čil na výrobu 17168 plechovek o ob-
jemu 0,33 l.
Pamatujte! Elektrozařízení obsahuje 
nejen dále využitelné materiály, ale 
také škodlivé látky. Odhozením do 
popelnice se elektrozařízení nedosta-
nou k recyklaci, ale skončí nevyužité 
na skládce. Odevzdávejte spotřebiče 
na sběrný dvůr, nebo poslednímu 
prodejci při zakoupení nového!

Miluše Zdražilová, životní prostředí

27.04.2024 – Blechová Dana, Antonínská 85, Dačice, tel.: 384 423 117
28.04.2024 – Bouchal Ivo, Vrchlického 5, Třeboň, tel.: 384 723 036
01.05.2024 – Čechová Milena, Česká 1175, Jindřichův Hradec, tel.: 725 158 111
04.05.2024 – Doležal Antonín, Riegrova 569, Třeboň, tel.: 384 721 700
05.05.2024 – Drachovská Ivana, Vrchlického 5, Třeboň, tel.: 384 721 035
08.05.2024 – Dřevo Milan, Třeboňská 215, Chlum u Třeboně, tel.: 384 797 235
11.05.2024 – Havlíček Pavel, Fügnerova 559, Jindřichův Hradec, tel.: 384 361 401
12.05.2024 – Horbenko Mariia, Švabinského 330, Dačice, tel.: 384 440 077
18.05.2024 – Hulička Radek, Jablonského 446, Třeboň, tel.: 384 397 185
19.05.2024 – Chaloupka Adam, U Světa 450, Třeboň, tel.: 773 222 180
25.05.2024 – Kunkela Petr, Růžová 41/II, Jindřichův Hradec, tel.: 384 363 491
26.05.2024 – Kunkela Josef, Růžová 41/II, Jindřichův Hradec, tel.: 384 363 491

Zubní pohotovost

Zubní pohotovost probíhá vždy v čase od 8:00 do 12:00 hodin! Více informací je poskytováno na tel. čísle 
384 376 111 (ústředna Nemocnice J. Hradec, a. s.) nebo na https://hradeczije.cz/zubni_pohotovost/

jor Lebeděv). Procházely tudy zástupy 
válečných uprchlíků různých národ-
ností, kteří se vraceli do svých domo-
vů, desetitisíce zajatců Hitlerových 
armád dopravovaných do sběrných 
táborů zřízených u Českého Rudolce, 

Starého Hobzí a  Waidhofenu v  Ra-
kousích. Proháněna byla stáda dobyt-
ka zamořeného slintavkou a  kulhav-
kou i snětí slezinnou.
Nejedná se o doslovný přepis zázna-
mu, ten byl z důvodu prostoru v No-

vinkách zkrácený. Pokud mají čtenáři 
zájem, mohou nahlédnout do zápisu 
v kronice ve Státním oblastním archi-
vu Třeboň, nebo využít webové strán-
ky archivu, kde je k nahlédnutí nas-
kenovaná podoba slavonické kroniky.



7

duben 2024

20 let v evropské unii

stArtujeme do turistické seZóny

Možná se může zdát, že se 20 let na-
šeho členství v  Evropské unii života 
měst a obcí příliš nedotklo, ale pravda 
je často jiná. Po 20 letech našeho člen-
ství v Evropské unii jsem přesvědčen, 
že ve velkém počtu měst a obcí jsou 
stopy našeho dvacetiletého členství 
v Evropské unii znatelné.
Někdy stačí se jenom informovat 
o tom, jak byly ve Vašem městě spo-
lufinancovány rekonstrukce veřejné-
ho prostranství nebo komunikace, 
kulturního domu nebo třeba oprava 
nebo vybavení základní školy, kana-
lizace, čistírny odpadních vod nebo 
například některé sociální nebo vzdě-
lávací projekty nebo různé další typy 
rozvojových programů, a možná bu-
dete překvapeni.
Možná i  proto je dobré si připome-
nout, že členy Evropské unie jsme se 
stali 1. května 2004, tedy před dvaceti 
lety a že našemu přistoupení předchá-
zelo referendum, kterého se zúčastni-
lo 42 % oprávněných voličů a z nich 
se jich pro členství vyslovilo 77%.
Osobně jsem přesvědčen, že největ-
ším přínosem našeho vstupu do Ev-
ropské unie nejsou finanční prostřed-
ky, které jsme z  rozpočtu Evropské 
unie za těch 20 let obdrželi.

Ty největší přínosy našeho členství 
se totiž brzy staly samozřejmou sou-
částí našeho života. Zejména mladší 
generace, které nepoznaly socialis-
mus, si život bez těchto jistot a mož-
ností již ani nedovedou představit. 
Připomeňme si tedy alespoň stručně 
některé:

bezpečné a snadné cestování
K cestě do většiny členských zemí nepotřebujeme ani pas a zdravotní péče je 
v případě potřeby zajištěna prostřednictvím evropského průkazu zdravotní-
ho pojištění na stejné úrovni jako v České republice.
studium, odborná příprava, práce a dobrovolnictví
Můžeme studovat a pracovat kdekoliv v EU a využívat příležitostí, které na-
bízí evropský trh práce.
Volný pohyb zboží, služeb a kapitálu
Můžeme pracovat, podnikat a nakupovat bez proclení ve kterékoliv členské 
zemi Evropské unie.
bezpečnost výrobků včetně potravin
V  celé EU přístup k  bezpečnému a  kvalitnímu zboží a  potravinám včetně 
odpovídajících práv spotřebitelů.
Rovnost, lidská práva, kvalita života, ochrana životního prostředí
Zajištěno dodržování základních práv a lidské důstojnost, ochrana proti dis-
kriminaci a ochrana prostředí pro život.
Rozvojové projekty a kohesní politika
Pomoc a podpora méně rozvinutým regionům.
Samozřejmě naše členství v Evropské unii přineslo i povinnosti a  také bo-
hužel například navýšení byrokracie. Přesto jsem přesvědčen, že výsledný 
součet výhod a nevýhod vychází pro české občany jednoznačně pozitivně.

Miloš Vystrčil, senátor

Období oficiální turistické sezóny je 
dobou, která nemá úplně pevně sta-
novený začátek ani konec a  průběh 
může být také různý. Roční období 
míní, počasí mění, ale chuť poznávat 
nové, nebo se vracet na srdci blízká 
místa, zůstává. Slavonice jsou po vět-
šinu roku velmi poklidné město a tu-
ristický ruch je pro nás téměř alfou 
a omegou. Zcela logicky. Historické 
město ležící téměř na rozhraní Čech, 
Moravy a Rakouska, co by kamenem 
dohodil na Vysočinu, je součástí 
malebného regionu, obklopené nád-
hernou přírodou. Slavonice, někdy 
používané označení Malá Telč, patří 

spolu s Dačicemi historicky k Mora-
vě a jsou dnes jedinými moravskými 
městy na území Jihočeského kraje. 
Jsou mj. držitelem titulů Historic-
ké město roku 2017, Památka roku 
a máme nakročeno k zapsání na se-
znam UNESCO… Nezmiňuji nic ne-
známého, ale k dokreslení významu 
turismu pro nás jde o zcela zásadní 
znaky.
Cestovní ruch prokazatelně přispívá 
tuzemské ekonomice  – před pan-
demií covid-19 činil podíl na HDP 
země 3 % – a naštěstí znovu nabírá 
na obrátkách. Podle počtu turistů 
a  dalších relevantních statistických 

údajů se tak opět dostáváme na před-
covidová čísla. V roce 2023 se v ČR 
ubytovalo zhruba 22 mil. turistů 
(jde o údaje z tzv. hromadných uby-
tovacích zařízení), což představuje 

pokračování na další straně
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příspěvek pro mlAdé dospělé „ZAopAtřovAcí 
příspěvek“ – opAkovAná dávkA

13,5% meziroční nárůst. Z toho bylo 
zhruba 12,5 mil. domácích a 9,6 mil. 
zahraničních hostů, kteří v  ČR do-
hromady a v daném roce strávili 56 
mil. nocí (celorepublikový průměr 
je zhruba 3,5 dne). Zajímavá jsou 
pro nás samozřejmě čísla jihočeská 
a k těm se mi podařilo dohledat, že 
např. v roce 2019, kdy se v ČR uby-
tovalo srovnatelně 22 mil. hostů, byl 
náš kraj třetím nejnavštěvovaněj-
ším po Praze a Jihomoravském kraji 
a přivítali jsme výborných 1,7 mil. tu-
ristů. Co se ale domácích hostů týká, 
u těch jsou jižní Čechy na top příčce. 
Například samotné Slavonice, jeden 
z  mnoha skvostů a  cestovatelských 
cílů v rámci celých jižních Čech, roč-
ně navštíví desetitisíce turistů. Jen 

tak dál! Vážíme si samozřejmě kaž-
dého turisty, nabízíme stejná lákadla, 
přivítáme je stejně pohostinně, jen 
ti zpoza našich hranic u  nás, zcela 
upřímně, utratí víc.
Takže co víc si přát? Kvetoucí turis-
tický ruch, který obohatí tento seg-
ment byznysu, městskou pokladnu 
nevyjímaje. A  kdy si tak letos mů-
žeme naplánovat symbolické ofici-
ální zahájení? Možná je jím vlast-
ně už několik let setkání příznivců 
motorek na historickém náměstí ve 
Slavonicích, tzv. Mexická jízda, je-
jíž jubilejní XV. ročník proběhne 
8.  května. Patřím mezi milovníky 
motorek a  rozhodně za jednostopé-
ho příznivce. Není nad lepší zvuk, 
než zvuk motorky. Není určitě nad 

lepší příležitost, než si jako aktivní 
motorkář nechat požehnat svůj stroj 
a zúčastnit se spanilé jízdy. A na své 
si přijdou i rodinní příslušníci a další 
zájemci – program zajištěn, pohoda, 
hudba a občerstvení na místě dle li-
bosti. Takže tak nějak automaticky 
a samozřejmě obrazně zvedám levou 
ruku k  pozdravu, pak nohu ze stu-
pačky, vystrkuji ji do strany a propí-
nám… Milovníci motorek již vědí! 
Vlastně závidím všem účastníkům, 
že oni se takto budou moci zdravit 
a děkovat si už brzy na naší skutečné 
jihočeské silnici.
Úspěšný vstup do nové turistické se-
zóny, stovky bezpečných kilometrů 
a vše dobré!

Jan Bartošek

Na zaopatřovací příspěvek mají ná-
rok mladí dospělí, kteří se osamo-
statňují a potřebují finanční podporu 
při startu do nového života. Stát jim 
pomáhá prostřednictvím jednorázo-
vého nebo opakujícího se zaopatřo-
vacího příspěvku.
Zaopatřovací příspěvek opakující se 
je dávka, která je určena pro mladé 
dospělé odcházející z ústavních za-
řízení a mladé dospělé odcházející z 
náhradní rodinné péče (pěstounská 
péče, poručenství apod.). Prostřed-
nictvím této dávky pomáhá stát po-
krýt výdaje např. na úhradu nákla-
dů na bydlení, na nákup oblečení, 
obuvi, osobních potřeb nebo třeba 
školních potřeb. Aby měl mladý do-
spělý nárok na zaopatřovací příspě-
vek opakující se, musí strávit před 
dovršením zletilosti alespoň 1 rok 
ve zprostředkované pěstounské péči 
– tedy u pěstounů, se kterými není 
v příbuzenském nebo blízkém vzta-
hu, nebo v nařízené ústavní výchově 
– např. v dětském domově či jiném 
zařízení, nebo žít alespoň 3 roky v 
nezprostředkované pěstounské péči, 

kdy o něj osobně pečují například 
prarodiče, tety, strýcové apod. Dále 
musí být mladý dospělý nezaopat-
řený, bezúhonný a musí spolupraco-
vat se sociálním kurátorem obce při 
vypracování, vyhodnocování a ak-
tualizaci jeho individuálního plánu, 
jehož cílem je připravit ho co nejlépe 
na samostatný život. Mladý dospělý 
je nezaopatřený v takovém případě, 
že se soustavně připravuje na své bu-
doucí povolání (denní forma studia 
na střední nebo vysoké škole). Neza-
opatřenost mladého dospělého může 
trvat až do 26 let.
V období od 1. 1. 2022 do 31. 12. 
2027 si mladý dospělý při splnění 
podmínek daných zákonem může 
vybrat, zda bude pobírat příspěvek 
na úhradu potřeb dítěte a zároveň 
jeho bývalý pěstoun odměnu pěs-
touna nebo příspěvek při pěstoun-
ské péči, či zda mladý dospělý bude 
pobírat zaopatřovací příspěvek opa-
kující se ve výši 17 250 Kč za měsíc. 
V případě, že mladý dospělý pobírá 
důchod, např. sirotčí nebo invalidní, 
může mu ÚP ČR přiznat zaopatřo-

vací příspěvek opakující se jen tehdy, 
pokud je zaopatřovací příspěvek vyš-
ší než vyplácený důchod. Výše dávky 
pak bude činit rozdíl mezi příspěv-
kem a důchodem.
Žádost o zaopatřovací příspěvek se 
podává na Úřadu práce ČR, podle 
trvalého bydliště žadatele. Se všemi 
povinnými přílohami. Žádost lze po-
dat osobně, zaslat poštou s vlastno-
ručním podpisem nebo elektronicky, 
a to e-mailem s ověřeným elektro-
nickým podpisem nebo prostřednic-
tvím datové schránky.
Další informace je možné získat na 
webových stránkách Ministerstva 
práce a sociálních věcí ČR, viz. htt-
ps://www.uradprace.cz/zaopatrova-
ci-prispevek-opakujici-se, na Úřadu 
práce ČR, Kontaktní pracoviště Da-
čice, Komenského 39, Dačice, oddě-
lení státní sociální podpory nebo na 
Městském úřadu Dačice, Neulinge-
rova 151/1., Dačice, kancelář č. 209 
– Mgr. Lada Štěrbová (sociální kurá-
torka), tel. 384 401 249.

Lada Štěrbová, 
sociální pracovnice
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jAk říct dětem o roZchodu rodičů?
Jednou z  nejtěžších povinností rodi-
čů, kteří se rozhodli pro rozchod, je 
oznámit tuto skutečnost svým dětem. 
Různě staré děti vnímají a  prožívají 
rozchod rodičů různým způsobem. 
Jisté ale je, že jde pro většinu dětí 
o jednu z nejstresovanějších životních 
událostí, kterou předčí jen úmrtí nebo 
ztráta blízké osoby. 
Pro mnoho rodičů je rozhovor s dětmi 
na téma rozchodu velmi citlivé téma, 
působí jim problém s dítětem na toto 
téma rozhovor zahájit. Někteří se cítí 
provinile, jiní nevědí jak na to. Jedno-
duchý recept, jak dítěti sdělit, že se ro-
diče rozcházejí, popsat nelze, protože 
vždy záleží na povahových rysech, cit-
livosti a vnímavosti dítěte. Nejpodstat-
nější skutečností je fakt, že děti mají 
omezenou schopnost plně chápat, co 
rozchod rodičů znamená. Zároveň 
během něj děti prožívají nové, dříve 
neznámé pocity, ze kterých mohou být 
zmatené. 
Jedním z  prvních kroků je ujištění 
dětí, že i  přes rozchod rodičů nebu-
dou v žádném případě opuštěny a oba 
rodiče se jim budou i nadále věnovat. 
Vždy je dobré s dětmi mluvit o tomto 

tématu v  klidném, nejlépe domácím 
prostředí a ve vhodnou dobu (ne, když 
jsou unavené nebo jste na dovolené 
či výletě). Zprávu o rozchodu by měli 
dítěti rodiče sdělit společně, klidně 
a třeba i několikrát, neboť jde o mno-
ho informací, pro děti často z počátku 
naprosto nepřijatelných. 
Dítě je třeba ujistit, že na rozchodu 
rodičů nemá žádnou vinu, přičemž 
některé děti mohou mít pocit, že za 
rozchod může jejich špatné chování, 
horší školní prospěch či jiný důvod. 
Proto je třeba dětem otevřeně a citlivě 
vysvětlit skutečný důvod, neboť zataje-
ním důvodu jen dáte dítěti prostor, aby 
si vytvořili vlastní důvod. Díky tomu 
budou vinit z  rozchodu rodičů samy 
sebe. Například mohou rodiče dětem 
sdělit: „Přestali jsme si rozumět, ne-
chceme žít v hádkách a dohodli jsme 
se, že spolu nebudeme bydlet. Nic se 
ale nemění na tom, že tě máme oba 
moc rádi.“ Děti je dále potřeba ujistit, 
že jste jejich rodiči navždy, vždy tady 
pro ně budete. Nezapomeňte nechat 
děti vyjádřit se k  celé situaci, pokud 
budou chtít. Nevyžadujte po nich ná-
zor, protože dítě potřebuje větší časo-

vý prostor, aby vše dokázalo strávit. 
Rozchod rodičů je obtížnou změnou 
a nové situaci se děti potřebují přizpů-
sobit postupně a vlastním tempem. 
A  konečně, v  otázkách stýkání se 
s oběma rodiči mluvte zcela otevřeně. 
Klidně jim podrobně vysvětlete, co 
bude následovat, jak to celé bude do 
budoucna fungovat. Situaci probírejte 
v  průběhu rozchodu, po celou dobu, 
než bude vše v zájmu dětí dohodnuto. 
Děti vnímají, co se kolem nich děje, ale 
pokud nemají potřebné informace, cítí 
nejistotu. 
Reakce dětí se zpravidla odvíjí od toho, 
zda už dopředu tuší, že mezi rodiči 
není něco v pořádku, nebo jde pro ně 
o zcela novou zprávu. Pro mladší děti 
je většinou rozchod horší zkušeností, 
neboť jsou ještě mnohem více citově 
zranitelnější. Z pohledu rodiče je proto 
na místě sledovat reakce dítěte a vycítit 
případné změny v jeho chování.
Je důležité si uvědomit, že období 
rozchodu rodičů je pro děti velmi ná-
ročné období, které si často pamatují 
po zbytek svého života.

Hana Čurdová, 
sociální pracovnice

Zprávy Z mAteřské školy
Jaro je již v plném proudu. Ptáci nám 
zpívají pod okny, květiny pod hřeji-
vými slunečními paprsky rozkvétají, 
všechno klíčí, raší a  pučí. Do Slavo-
nic už dokonce přiletěli čápi. Na jaře 
je venku tak krásně. Stejně jako v MŠ, 
kde se stále něco děje.
V polovině měsíce března se uskuteč-
nilo v MŠ společné setkání pedagogů 
ZŠ, MŠ a rodičů s předškoláky. Společ-
ně se seznámili s průběhem zápisu do 
první třídy a  se svou budoucí učitel-
kou. V připravených hrách a aktivitách 
si děti prověřily některé dovednosti, 
které by měl budoucí školák zvládnout.
Už popáté třídu nejstarších dětí navští-
vila lektorka z Malé technické a digi-
tální univerzity s programem Logické 
hry. Program si děti velice užily a  už 

se těší na jeho další pokračování, které 
bude na získané dovednosti navazovat.
Ve velkém parku ve Slavonicích se se-
šla kromě nejmenších dětí celá školka 
s žáky a učitelkami ze ZŠ při tradičním 
vynášení Morany. Se zimou jsme se 
rozloučili písněmi a říkankami, který-
mi jsme také přivítali jaro a sluníčko, 
jehož paprsky nás doprovázely celé 
toto krásné dopoledne.
Děti z  Rybiček a  Žabek poté navští-
vily základní školu na náměstí, kde je 
žáci přivítali veselou písničkou o  jaru 
a  provedli je výstavou velikonočních 
a jarních dekorací, které sami vyrobi-
li. Velikonoční výstavu navštívily další 
týden i děti ze třídy Včeliček.
Děti z II. a III. bloku, které byly o veli-
konočních prázdninách v MŠ, zavítaly 

s učitelkami na Zajíčkovu velikonoční 
zahrádku v Turistickém informačním 
centru, kde pomohly zajíčkovi najít 
ztracené kraslice. Za to si každý odne-
sl drobnou odměnu a úsměv na tváři. 
Před prázdninami hledaly děti veliko-
noční poklady i na školní zahradě.
Jaro a  Velikonoce nám připomínala 
ve všech prostorách školy originální 
dětská výzdoba, přáníčka, malova-
ná vajíčka, osení. O jaru jsme zpívali, 
tancovali jsme a učili se říkadla a veli-
konoční koledy. S  pomlázkami a  ko-
ledou chodily nejstarší děti po školce 
a omladily všechny holky, včetně těch 
dospělých.
Jak se chovat, abychom ze svého dítěte 
nevychovali agresora nebo oběť? Které 

pokračování na další straně



slavonické novinky

10

hu, hu, hu, jaro už je tu!
Ve středu 20.  března se sešly děti ze 
Slavonic a blízkého okolí (MŠ Slavoni-
ce, MŠ Písečné, ZŠ Slavonice, ZŠ Sla-
vonice nám. Míru), aby společně dle 
staré tradice vynesly vládkyni zimy, 
Moranu. Morana byla vynesena slav-

nostním průvodem do parku, kde děti 
v kruhu společně zazpívaly připravené 
písničky, zapálily několik vlastnoruč-
ně vyrobených papírových Moranek, 
začarovaly paní Zimu a s očekáváním 
sledovaly, jak se z ošklivé figuríny stává 

barevná a usměvavá bohyně jara, Ves-
na. Smyslem celého rituálu není jen 
rozloučení se se zimou, ale i  se vším 
trápením a  stresem, které nás sužují. 
Snad se nám to tedy podařilo.

 Lenka Nosková

Zprávy Ze ZáklAdní školy
Úspěšné okresní kolo biologické olympiády
19.  března proběhlo v  Jindřicho-
vě Hradci okresní kolo biologické 
olympiády pro žáky 8. a 9. tříd. Zá-
jem o  tuto soutěž byl mezi školami 
opět velký. Naši školu reprezentovali 
Jan Schorný (8. ročník) a Petra Bílá 

(9. ročník). Honzovi se podařilo, 
stejně jako v  loňském roce, probo-
jovat na stupně vítězů a získat tento-
krát krásné druhé místo. Jeho silnou 
disciplínou byla opět poznávací část 
soutěže, kde získal spolu s  vítězem 

nejvyšší počet bodů ze všech řešitelů. 
Petra obsadila 19. místo.

Petře a Honzovi děkujeme za repre-
zentaci školy. 

D. Mikulášková

naše rodičovské zásahy dítěti prospějí 
a  čím mu (v  dobré víře) ve výsledku 
můžeme udělat problém? Jak se za-
chovat, když nás dítě „testuje“? To vše 
a  mnoho dalšího jsme se dozvěděli 
na přednášce uznávaného odborníka, 
PaedDr. Zdeňka Martínka, pedagoga, 
dětského psychologa a  etopeda, která 
proběhla v MŠ dne 17. 4. 2024.
V pátek 10. 5. 2024 od 8:00 do 10:00 
hod. se uskuteční zápis dětí do Mateř-
ské školy ve Slavonicích. Informace 
o zápisu a tiskopisy najdete na webo-
vých stránkách MŠ nebo je obdržíte 
v kanceláři MŠ (pondělí, středa).

S. Wagner Krušinová, H. Kšírová

Zprávičky Ze Zš prAktické
Miniprojekt Voda
Začátkem dubna jsme se všemi dět-
mi naší školy v rámci projektu Voda 
navštívili vodní nádrž Landštejn. Pa-
vel Hrůza, hrázný této vodní nádrže, 
nás provedl štolou přehrady, což byl 
pro děti velmi silný zážitek. Během 
prohlídky této štoly dětem vysvětlo-
val, jak byla vybudována, jak fungu-
je, k čemu slouží a ochotně a trpělivě 
odpovídal dětem na jejich mnohé 
dotazy. Tato unikátní exkurze velmi 
rozšířila obzory žáků ohledně získá-

vání pitné vody a ochrany životního 
prostředí.

zápis dětí do 1.třídy
4. 4. proběhl na naší škole zápis dětí 
do 1.třídy. Zápisu se zúčastnily dvě 
děti. Úspěšně splnily všechny připra-
vené úkoly a my se těšíme, že je bu-
deme moci na začátku nového škol-
ního roku přivítat v  našich školních 
lavicích.

Co nás čeká v dalších dnech?
Koncem dubna navštívíme v  rám-
ci Dne Země Jockey Club v  Malém 
Pěčíně. V  naší škole také proběhne 
beseda s  tématikou nevidomých, na 
kterou se také velmi těšíme. Neustále 
se průběžně připravujeme na školní 
akademii, která proběhne na konci 
května ve Spolkovém domě. Bude to 
veřejná akce a budeme rádi, když si 
uděláte čas a přijdete se podívat, co 
všechno si děti ze ZŠ praktické z Da-
čic i Slavonic pro vás nacvičily.

Dana Zichová



11

duben 2024

Recitace – okresní kolo
Dne 20. 3. 2024 se uskutečnilo okres-
ní kolo v recitační soutěži. Do Jind-
řichova Hradce odjelo naši školu 
reprezentovat 7 žáků z  různých ka-
tegorií. Tento rok bylo novinkou, že 

i v nejmladší kategorii se postupova-
lo do krajského kola.
Konkurence byla veliká, avšak Eliš-
ka Svobodová krásně přednesla svoji 
básničku a  postoupila do krajského 

kola, které se uskuteční 26.  4.  2024 
v  Českém Krumlově. Všichni byli 
moc šikovní a  Elišce budeme držet 
palce.

 Radka Novotná

Velikonoční jarmark v základní škole
Velikonoce se ve škole každoročně 
prolínají všemi předměty jak nauko-
vými, tak i výtvarnými a rukodělný-
mi. Letos škola ve spolupráci se žáky 
a rodiči připravila pro veřejnost po-
druhé velikonoční jarmark. A  bylo 

se na co dívat. 50 stánkařů prodávalo 
nejrůznější pochutiny, velikonoční 
dobroty, krásné a  vkusné dekorace. 
Někteří žáci tvořili sami, některým 
pomohli rodiče nebo členové rodi-
ny. Zájem veřejnosti byl velký. Lidé 

si o svátcích mohli vyzdobit své do-
movy výrobky našich školáků. Děku-
jeme!

Organizační tým – učitelky, vychova-
telky a asistentky 1. stupně ZŠ

zápis do 1.třídy
V úterý 9. 4. 2024 se v ZŠ Slavonice 
uskutečnil zápis do 1. ročníku pro 
školní rok 2024/2025.
Zápis probíhal zábavnou formou na 
téma Jaro. Děti předvedly své znalos-
ti a dovednosti potřebné k přijetí do 

školy – rozvinutou hrubou a jemnou 
motoriku, logopedické dovednosti, 
pravolevou orientaci, znalost barev 
a geometrických tvarů a jednoduché 
matematické znalosti.
Do 1. třídy bylo přijato 17 dětí, jedna 

předškolačka dostala odklad školní 
docházky o  jeden rok a  jednu čeká 
odborné vyšetření v PPP Dačice, kde 
na žádost rodičů posoudí její školní 
zralost. 

Kolektiv ZŠ

Projekt – jaro, léto, podzim, zima
Ve středu 10.  4.  2024 se 4. A  vyda-
la do Malého Pěčína, kde jsme měli 
domluvený projekt, který se týkal 
ročních období. Naše cesta začala za-
jímavě, jelikož hned ráno jsme nara-
zili na několik překážek, ale nakonec 

jsme zdárně dojeli do cíle.
Čekalo nás krásné přivítání, oheň 
v krbu a teplý čaj, tento den byla do-
cela zima. Naučili jsme se zde mno-
ho zajímavých věcí o  místních zví-
řatech, mohli jsme je sami nakrmit, 

vyrobit si hmyzí domek a splnili jsme 
několik úkolů. Na závěr nás čekalo 
hřebelcování koní a  jízda na nich. 
Bylo to skvělé, všichni jsme byli nad-
šení a těšíme se na další návštěvu.

Radka Novotná

seminář pro školní sborovnu
Dne 2. 4. 2024 proběhl na naší škole ZŠ 
Slavonice osmihodinový seminář pro 
pedagogy. Celodenní vzdělávací pro-
gram připravila paní Mgr. Lenka On-
dráčková ze vzdělávací agentury EDU-

PRAXE z  Brna, jejíž hlavní oblastní 
činností je vzdělávání učitelů. Agen-
tura vydává i  výukové materiály pro 
podporu práce učitelů v diferencované 
třídě. Školení „Jak stanovit cíl výuky 

a vést žáky k jeho naplnění“ se zúčast-
nilo 23 pedagogů, z toho 8 z okolních 
škol. Seminář proběhl za finanční pod-
pory projektu MAP Dačice IV.

Lada Joklová

Vzhůru do lesa (ne do pralesa)!
Ve středu 3. dubna 2024 se naše třída 6. A zúčastnila ze-
měpisné přednášky na téma – krajinná sféra lesů mírné-
ho pásu. Hned na začátku jsme museli popřemýšlet. Paní 
lesní pedagožky nám připravily poznávací kvíz dřevin. 
Dozvěděli jsme mnoho informací o tajgách, lesích smíše-
ných i listnatých. V průběhu přednášky jsme přiřazovali 
ke stromům semínka, semenáčky, případně kůry, listy, 
šišky či větvičky. Poznávali jsme podle obrázků zvířata, 
i  jejich paroží. Paní L. Pavlišové a p. H. Tomešové jsme 
potleskem poděkovali. Za aktivní přístup jsme dostali se-
šit a sušenku. Přednáška byla zábavná a opravdu naučná, 
všichni jsme si činnostně zopakovali učivo o biosféře.

Tereza Ďurináková, žákyně 6.A
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městská knihovnA

BŘEZEN S ANDERSENEM – akci na podporu čtenář-
ství, která se děje každoročně na počest dánského pohád-
káře Hanse Christiana Andersena (*2. 4. 1805) pod ná-
zvem Noc s Andersenem (v některých knihovnách totiž 
děti nocují, k čemuž naše malá knihovna nemá vhodné 
podmínky), pojala slavonická knihovna poněkud velko-
lepěji. Užít si noc či odpoledne plné soutěží je určitě fajn, 
ale proč soutěžit jen jedno odpoledne – a ne celý měsíc? 
A  tak v  průběhu března měly děti možnost pobavit se, 
ověřit si své znalosti pohádek, zasoutěžit si v celkem šesti 
kvízech a  dostat se do slosování o  sladké ceny. Témata 
byla rozhodně široká: Sněhová královna a  Ledové krá-
lovství, pohádky z Albatrosu, křížovka, výročí narození 
Eduarda Petišky (*1924), Mezinárodní den vody, Den 
ptactva… Malí čtenáři tuto možnost rozhodně využili – 
do slosování se dostalo celkem 159 správných odpovědí! 
Dvacet sedm dětí si odneslo malou sladkou cenu a zkrát-
ka nepřišel nikdo, protože i  na ty, co neměli štěstí při 
slosování, čekala za účast malá čokoládka a upomínková 
pohlednice. 
Odpoledne s  Andersenem (letos tedy Březen s  Ander-
senem) uspořádala slavonická knihovna již po 17. a stej-
ně jako v předešlých letech se akce setkala s úspěchem. 

Projektový den na zŠ Dačice Komenského – 8. a
Čabajka, slunečnice, Tokai, paprika, termály, forinty… poj-
my, se kterými dne 12. dubna 2024 pracovali žáci osmého 
ročníku během dvouhodinového zeměpisného bloku. Pan 
učitel L. Vacuška naučil naše osmáky pracovat s aplikací 
„iHřiště“. Pomocí inovativních vzdělávacích aktivit se žáci 
seznámili se středoevropskou zemí – Maďarskem. Počasí 
nám přálo a část hodiny proběhla v areálu školní zahrady. 
Z vědomostní hry „Riskuj“ si žáci odvezli nejen nově zís-
kané vědomosti, ale vítězný tým i výhru v podobě výborné 
klobásky. Hostitelské škole srdečně děkujeme za pozvání 
a těšíme se na další spolupráci.

Lada Joklová

JARNÍ BESEDY – v březnu, měsíci čtenářů, se v knihov-
ně „dveře netrhly“. Kromě soutěžení se také hodně be-
sedovalo – postupně navštívily knihovnu všechny třídy 
dětí z  Mateřské školy Slavonice, v  rámci předčtenářské 
gramotnosti dorazili také prvňáčci, o  knihách si přišli 
povídat druháčci, třída dětí ze základní školy praktické 
se seznámila s knihovnou a zasoutěžila si, a nechyběly ani 
dvě party dětí z družiny fungující při základní škole.

PSÍ KALAMITA – křížovka pro děti na duben bude vy-
hodnocena v pátek 3. 5. 2024. 

KVĚTNOVÉ LUŠTĚNÍ – je název nové soutěže, kterou 
knihovna připravila pro čtenáře do patnácti let na mě-
síc květen. Soutěžit je možné až do 31. 5. 2024, slosování 
správných odpovědí proběhne v pondělí 3. června 2024.

NOVÉ KNIHY – během měsíce března přibylo do fondu 
knihovny celkem 41 knižních novinek, z toho 29 románů 
pro dospělé čtenáře a 12 zábavných knih pro děti a mlá-
dež.
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Romány pro ženy, společenské romány:
GRÜNING, Michaela: Rodinný hotel 1: Nový začátek
GRÜNING, Michaela: Rodinný hotel 2: Bouřlivá doba
GRÜNING, Michaela: Rodinný hotel 3: Dny rozhodnutí
HARAN, Elizabeth: Odvážná žena
KLEVISOVÁ, Michaela: Srdcová desítka
KRAL, Johana: Skandální plán
PAIGE, Laurelin: Na vrcholu
RAISIN, Rebecca: Pojízdná čajovna splněných snů
ŠŤASTNÁ, Barbora: Jak jsem sebrala odvahu
TAYLOR, Mary E.: Světlo nad oceánem

Detektivky, thrillery:
BURTON, Mary: Poslední slovo
DÁN, Dominik: Kníže Smrt
DÁN, Dominik: Nestydaté neviňátko
DÁN, Dominik: Noc temných lží
FOLEY, Lucy: Byt v Paříži
HAVLAS, Lukáš: Kreténi
HILLIER, Jennifer: Když se nikdo nedívá
JACKSON, Lisa: Největší hříšník
JAŠOVÁ, Jana: Krutý měsíc
KŘIŠŤAN, Lukáš: Bestie v uniformě
KVENSLER, Ulf: V zajetí divočiny
ROSE, Jeneva: Jedna z nás je mrtvá
SAGER, Riley: Poslední oběť
VĚRNÝ, David: Proměna

historické romány:
ČERNÁ, Jaroslava: Vražedná krása
DI FULVIO, Luca: Všechny touhy vedou do Říma
JINDRA, Jaromír: Karel IV. a koruna římských králů
JINDRA, Jaromír: Karel IV.: Stíny minulosti
SHAPIRO, Irina: Vražda v opatství

Pohádky:
DISNEY, Walt: Mezi živly

Přijďte do knihovny, ze spousty nových i starších titulů si 
jistě vyberete!

Lenka Lanczová

Příběhy pro děti:
CHAPMAN, Linda: Osudoví kamarádi: Noční stíny
CHOLEWIŇSKA, Aniela: Pupík a jeho příhody: Chuť 
na barvy
KOPECKÁ, Tereza: Za všechno může pes

Příběhy o zvířatech:
BENDÍKOVÁ, Olga: Jak vosa Žofka vyrazila do světa
DELAHAYE, Rachel: Sovička v nesnázích
STELMASZYK, Agnieszka: Alfréd Veverčák a tajemný kufr

Dobrodružství:
GAIMAN, Neil: Kniha hřbitova

Fantasy:
BROADBENT, Carissa: Zmije a křídla noci
CAST, P.C.: Z vůle Luny 1
CAST, P.C.: Bojovnice slunce 2
CAST, P.C.: Větrní jezdci 3

kAnAdskÝ tulák 3 – pochod českou kAnAdou
Pojďte si vyšlápnout nádher-
nou přírodou České Kanady! 
Už třetí pochod Kanadský 
tulák se odehraje v sobotu 27. 
4.2024, jeho účastníci vyra-
zí asi 16 km z obce Kaproun 
do Nové Bystřice. Registraci 
zdarma a všechny informace 
najdete na www.stezkack.cz.

Za Turistické informační 
centrum Ivana Čaloudová
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Velikonoce v Mutišově se opravdu vydařily.  Od čtvrtka 
do soboty chodily děti hrkat (foto č. 1) a  v  pátek měly 
i veselou cestu za pokladem. Týden na to k nám zavítal 
hulánský voják (foto č. 2).

Hana Kryzanová

velikonoce 2024 v turistickém inFormAčním centru
Na Zelený čtvrtek se uskutečnil pro-
dej velikonočních výrobků vytvo-
řených chráněnou dílnou Dačické 
okénko. Nabízený sortiment výrob-
ků s  jarní a  velikonoční tématikou 
byl pestrý a  každý si určitě vybral 
podle svého gusta.
Velký pátek se nesl v duchu prodeje 
výrobků od místních prodejců a hry 
pro děti v  zahradě infocentra. Děti 
hledaly důmyslně ukrytá vajíčka, 
která schoval v  naší krásně vyzdo-
bené velikonoční zahrádce zajíček 
a  nalezené vajíčko pak směnily za 
drobnou sladkost. V  zahradě se 
mohly pomazlit s králíky a morčát-
ky, nakrmit je mrkví a  jablíčky a  ti 
šťastnější, kterým to rodiče povolili, 
si mohly odnést morčátko domů.
Na bílou sobotu měly děti ještě 
možnost do 12 hodin hledat vajíč-

velikonoce v mutišově

ka a pohrát si se zvířátky. Pak už se 
určitě těšily na Velikonoční pondělí, 
kluci na pomlázku a děvčata na zdo-
bení vajíček.

Za Turistické informační centrum 
Martina Růžičková
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poZvánkA nA vernisáž
V pátek 17. května od 18:00 hodin proběhne vernisáž sla-
vonického malíře Miroslava Picassa Brázdy. Sám o sobě 
říká, že není malíř, ale pouze amatérský malíř. Malování 
je jeho celoživotní hobby, jeho malby zdobí několik slavo-
nických bytů a fasádu slavonické hasičárny.

poZvánkA nA koncert
Na Baráku se bude v  úterý 7. května 2024 konat koncert
aCID RoW (Praha)
WEIRD TaLEs (Polsko)
Když před 54 lety britská skupina Black Sabath vydala 
své první album, nikdo netušil, že jejich jedinečný styl 
bude mít vliv na celou hudební scénu. A  v  současné 
době se k jejich odkazu hlásí kapely z celého světa a hra-
jí takzvaný Stoner rock. A na Barakos vystoupí nejlepší 
česká kapela tohoto žánru ACID ROW, která přizvala 
polskou kapelu, která se také věnuje tomuto žánru. Dost 
možná skupina získá hudebního Anděla 2024 v katego-
rii rock. Stejně jako letošní vítěz Exorcizphobia, která 
v minulosti na Baráku několikrát koncertovala.
Zve Barakos.

Tomáš Hezcko

Brázda ve své tvorbě používá techniku malování olejem. 
Tato metoda vyžaduje zručnost, zkušenost a spoustu času.
Přijďte si prohlédnout obrazy slavonického „Picassa“.
Na vernisáži zahraje Edit Pif Paf a po vernisáži proběhne 
koncert ve Sklepě Institutu Slavonice od 20:00 hodin.
Akci podpořilo město Slavonice.
Pořádá Centrum pro budoucnost o.p.s. Vstup volný.

Tomáš Heczko

spolkovÝ dům Zve
Pondělí 6. 5.–sobota 11. 5. 2024 
soCIÁLNÍ ŠaTNÍK
Přijďte odložit nepotřebné oblečení, hračky, boty… sezónní – jarní a letní, vše 
čisté a plně funkční.
Vybrat si můžete z nastřádané nabídky a zdarma odnést k vašemu užití.
Pondělí, středa, pátek a sobota – 10:00 – 18:00 hodin, úterý a čtvrtek jen od-
poledne 14:00 – 18:00 hodin.

V sobotu 11. 5. 2024 – 10:00 – 12:00 
hodin
FÉRoVÁ sNÍDaNĚ
Tradiční happening u  společné sní-
daně na podporu pěstitelů třetích 
zemí. Za jejich spravedlivou odměnu.

Olga Žampová

placená inzerce
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Hledám menší byt, 1+KK, 1+1 nebo pokoj v RD pro 
1 osobu, pracující žena, nekuřačka, bez zvířat. 

Pouze Slavonice a blízké okolí. 
Telefon: 704 492 011.

hledám byt

placená inzerce

Prosíme vás o rezervace co nejdříve, nejpozději však
jeden den předem.

Milí hosté, 

ať už jste u nás ubytováni, či nikoliv, v naší restauraci ve stodole si můžete
dopřát jedinečný gastronomický zážitek v podobě našeho čtyřchodového

menu.

Pro ověření kapacity a vaši včasnou rezervaci nám zavolejte na

C o u n t r y  h o t e l  &  r e s t a u r a n t

www.matejovec38.cz | info@matejovec38.cz

RESTAURACE
s výjimečnou atmosférou

Těšíme se na vaši návštěvu!

tel. číslo 739 476 739

10 3/ 24tel.: 602 767 954, e-mail: jarmark.noviny@centrum.cz, www.jarmark-noviny.cz

FOTOVOLTAIKA 
pro bytové domy, SVJ, firmy, rod. domy, zemědělce, 
obce, města

na klíč

KONZULTACE  
POSOUZENÍ U VÁS ZDARMA

Středisko Dačice

Mobil: 702 667 021
Email:energiesolary@email.cz

Vyřízení dotace 90 000 Kč zdarma. 
Pro ostatní občany je na sol. ohřev 
vody dotace 45 000 Kč.
Nepožadujeme zálohu. 
Rychlé dodání, odborný servis.

Uvedená cena 1 Kč je po odečtení státní dotace 
NZÚ Light 90000 Kč.
Cena je včetně dopravy a instalace sol. panelů 
a nového bojleru, zaškolení, revize.

Solární 
ohřev vody

za 1 KčURČENO PRO DŮCHODCE, 
PRO RODIČE S PŘÍSPĚVKEM NA DÍTĚ

Roční úspora min. 15 000 Kč

PLASTOVÁ OKNA 
Slevy 59 – 69 % dle zakázky

PŘESVĚDČTE SE, ŽE JSME NEJLEVNĚJŠÍ

150 m od Palackého náměstí - první parkoviště pro 4 auta po pravé straně - směr nemocnice
ZDENĚK DVOŘÁK      Středisko Dačice, Antonínská 55

Získejte až 100 % nákladů na výměnu oken a dveří s dotací NZÚ Light

Zavolejte si o bezplatnou a nezávaznou návštěvu u Vás doma

mobil: 606 212 000, e-mail: dvorak.zd@seznam.cz, www.plastova-okna.org

DOPRAVA A MONTÁŽ 
PŘÍMO OD VÝROBCE 

EUROOKNA, HLINÍKOVÁ OKNA A DVEŘE, 
GARÁŽOVÁ VRATA, ZIMNÍ ZAHRADY

Státní dotace až 150 000 Kč - vyplacená předem - pro 
st. a inv. důchodce, domácnosti pob. příspěvek na bydlení, příd. na dítě. vl. bytů 
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poZvánkA do kinA
Filmový klub Slavonice promítne v  pondělí 13.  května od 
19:30 hodin  nový český dokumentární film v délce 65 minut
Ten, co slaví každý den
Na pozadí příběhu jednoho z  nejvýznamnějších extrém-
ních sportovců v historii České republiky, Michala Maro-
šiho, natočil režisér Martin Vrbický celovečerní dokument 
o osudu celé generace lidí, která upsala život horským ko-

lům a dalším extrémním sportům. Před kamerou se tak vy-
střídaly legendy jako jsou Tomáš Slavík, Michal Prokop, Eva 
Adamczyková nebo Kanaďané Richie Schley a Brett Tippie. 
Film není pouze portrétem člověka, který stál nesčetněkrát 
na hraně mezi životem a smrtí, ale zároveň odráží jeho sna-
hu skloubit rodinný život s životem vrcholového sportovce.
Vstupné 100 Kč.

Tomáš Hezcko

POJIŠTĚNÍ – ÚVĚRY – HYPOTÉKY – FINANČNÍ PORADENSTVÍ 

Mgr. VLADIMÍR NOVOTNÝ 
Tel.: 605068546 E-mail: vladimir.novotny@okklient.cz 

náměstí Míru 480, Slavonice 

POJIŠTĚNÍ VOZIDEL – MAJETKU – ŽIVOTNÍ – 
ÚRAZŮ – ODPOVĚDNOSTI – CESTOVNÍ. 

STAVEBNÍ SPOŘENÍ – INVESTICE DO ZLATA. 
HYPOTÉKY - ÚVĚRY NA BYDLENÍ – 

SPOTŘEBITELSKÉ – PODNIKATELSKÉ A FIREMNÍ. 
 


